



2022 全球渔业可持续发展论坛

——水产贸易价值链创新高峰论坛暨
第五届丝路国家水产养殖国际论坛

2022 Global Forum on Sustainable Development of Fisheries

——Forum on Value Chain Innovation in Aquatic Trade &
5th International Forum of Silk Road Countries on
Aquaculture

会议手册

Conference Manual

中国 青岛 Qingdao, China

2022 年 11 月 8-9 日 November 8th-9th, 2022

指导单位/Guided by

农业农村部国际合作司

Department of International Cooperation, Ministry of Agriculture and Rural Affairs of the
People's Republic of China

农业农村部渔业渔政管理局

Bureau of Fishery and Fishery Law Enforcement, Ministry of Agriculture and Rural
Affairs of the People's Republic of China

主办单位/Organized by

农业农村部农业贸易促进中心

Agricultural Trade Promotion Center, Ministry of Agriculture and Rural Affairs of the
People's Republic of China

中国水产科学研究院黄海水产研究所

Yellow Sea Fisheries Research Institute, Chinese Academy of Fishery Sciences

支持单位/Supported by

中国水产科学研究院

Chinese Academy of Fishery Sciences

全国水产技术推广总站 中国水产学会

National Fisheries Technology Extension Center China Society of Fisheries

亚太水产养殖中心网

Network of Aquaculture Centres in Asia-Pacific

会议须知/Conference Guide

会议时间/Conference Date

2022 年 11 月 8-9 日，11 月 8 日报到。

November 8th-9th, 2022, Conference on November 9th and Onsite Check-in on November 8th.

会议地点/Conference Venue

中国青岛海天红岛国际会展中心酒店观海楼一楼大宴会厅（山东省青岛市城阳区火炬路 326 号）

Grand Banquet Hall, Seaview Tower ground floor, China Haitian Hongdao International Convention & Exhibition Center Hotel, No.326 HuoJu Road, Chengyang, Qingdao, China.

住宿地点/ Accommodation

青岛颐中皇冠假日酒店（青岛市市南区香港中路 76 号）

Crowne Plaza Qingdao, No.76 Hongkong Middle Road, Qingdao, China.

用餐/Dining

11 月 9 日午餐：青岛海天红岛国际会展中心酒店观海楼二楼日月厅，12:00-13:20

Lunch at 12:00-13:20 on November 9th, Riyue Room, Seaview Tower 2nd Floor, Haitian Hongdao International Convention & Exhibition Center Hotel.

天气信息/Weather

08



晴

17/11°C

09



间歇性多云

17/11°C

10



晴

11/6°C

11



大部分晴

11/8°C

疫情防控/COVID-19 Prevention and Control Policy

1. 按照属地管理原则并根据青岛市相关规定，请所有参会代表持正规核酸检测机构出具的 48 小时内检测阴性证明报到。

In accordance with the principle of location management and relevant regulations of Qingdao Municipality, when checking in, all participants are required to show the nucleic acid test report with negative results issued by a qualified nucleic acid testing institution with 48 hours.

2. 会议期间请您保持戴口罩、勤洗手、保持社交距离等防疫要求，在您乘车、进入会场时需配合测温、出示健康码，体温正常方可乘车、参会。

During the meeting, please wear masks, wash hands frequently, keep social distance, and take other epidemic prevention measures. You need to cooperate with temperature measurement and show health code when you take any vehicle and enter the meeting room. You can take the vehicle and attend the meeting only when your body temperature is normal.

参会要求/Participation Requirements

为了保证会议期间与会代表的安全和会议秩序，敬请与会代表注意以下几点：

For the safety of all and orderly operation of the event, the following requirements are to be followed:

1. 参加大会主会场活动时，请您着正装（男士着深色西装、领带、浅色衬衣；女士着商务装）。

When attending the conference in the main venue, please be dressed formally (dark suit, ties and light shirts for gentlemen; business dresses for ladies).

2. 在主会场外有关酒店入住的代表请您在车辆发车前 10 分钟到达发车点，下车时不要将贵重物品存放在车上。

Participants who don't stay in the main venue should arrive at the departure point 10 minutes earlier, and make sure that your valuable belongings are with you when getting off.

3. 请您至少提前 10 分钟进入有关会场，按指定位置就座，或听从工作人员的引导。

Please enter the venue at least 10 minutes in advance and take the designated seat, or follow the guidance of the staff.

4. 会议期间，请将手机关机或调整为静音（振动）状态，会议中不要接听电话，不要随意进出。

Please turn off your mobile phone or set it to manner mode, and refrain from answering the phone or leaving your seat at will during the meeting.

5. 会议后同传设备请放回原位，不要带出会场。

After the conference, please put the simultaneous interpreting equipment back.

会议联系人/Contacts

徐甲坤，手机：13869828530，Xu Jiakun, Mobile: +86 138-6982-8530;

陈宁陆，手机：18858141566，Chen Ninglu, Mobile: +86 188-5814-1566;

韩 啸，手机：13717513126，Han Xiao, Mobile: +86 137-1751-3126;

赵付文，手机：15762291995，Zhao Fuwen, Mobile: +86 157-6229-1995;

关丽莎，手机：18663994269，Guan Lisha, Mobile: +86 186-6399-4269;

孙淡宁，手机：15010977028，Sun Danning, Mobile: +86 150-1097-7028.

2022 全球渔业可持续发展论坛会议议程

Agenda of 2022 Global Forum on Sustainable Development of Fisheries

2022 年 11 月 9 日 November 9th, 2022

时间/Time	议程/Agenda	主持人/Host
10:00-10:40	<p>开幕致辞 Opening Remarks 农业农村部马有祥副部长讲话（10 分钟） Remarks from Ma Youxiang, Vice Minister of Ministry of Agriculture and Rural Affairs of PRC (10 minutes) 中国国际贸易促进委员会领导致辞（5 分钟） Remarks from China Council for the Promotion of International Trade (5 minutes) 相关国家驻华使节致辞（5 分钟） Remarks from the diplomatic envoys of relevant countries in China (5 minutes) 山东省领导致辞（5 分钟） Remarks from Shandong Provincial People's Government (5 minutes) 青岛市领导致辞（5 分钟） Remarks from Qingdao Municipal Government (5 minutes) 相关国际组织驻华代表致辞（5 分钟） Remarks from representatives of relevant international organizations in China (5 minutes) 中国工程院院士、中国水产科学研究院黄海水产研究所陈松林研究员致辞（5 分钟） Remarks from Academician Chen Songlin, Yellow Sea Fisheries Research Institute, Chinese Academy of Fishery Sciences (5 minutes)</p>	<p>马洪涛 农业农村部农业贸易促进中心主任 Ma Hongtao Director General of Agricultural Trade Promotion Center, Ministry of Agriculture and Rural Affairs of PRC</p>
10:40-10:45	<p>2022 全球渔业可持续发展论坛暨第 26 届中国国际渔业博览会启动 Launch of the 2022 Global Forum on Sustainable Development of Fisheries & the 26th China Fisheries & Seafood Expo</p>	
10:45-11:00	<p>茶歇 Coffee break</p>	

11:00-11:20	<p>水产共同体与蓝色转型 黄健博士，亚太水产养殖中心网（NACA）总干事</p> <p>One Community and Blue Transformation Dr. Huang Jie, Director General of Network of Aquaculture Centers in Asia-Pacific (NACA)</p>	<p>金显仕 中国水产科学研究院 黄海水产研究所所长 Jin Xianshi Director General of Yellow Sea Fisheries Research Institute, Chinese Academy of Fishery Sciences</p>
11:20-11:40	<p>渔业和水产养殖对全球蛋白供应的贡献 Claude E. Boyd 教授，美国奥本大学名誉教授</p> <p>The Contribution of Fisheries and Aquaculture to the Global Protein Supply Prof. Claude E. Boyd, Professor Emeritus of Auburn University</p>	
11:40-12:00	<p>深蓝渔业科技 刘英杰研究员，中国水产科学研究院副院长</p> <p>Deep Blue Fishery Sciences and Technologies Prof. Liu Yingjie, Vice President of China Academy of Fishery Sciences</p>	
12:00-13:30	午餐 Lunch	
13:30-13:50	<p>新西兰水产养殖生态研究概况 Niall Broekhuizen 博士，新西兰国家水与大气研究所</p> <p>Aquaculture in New Zealand: present practices. current challenges and anticipated developments Dr. Niall Broekhuizen, National Institute of Water & Atmospheric Research, New Zealand</p>	<p>宋聚国 农业农村部农业贸易 易促进中心副主任 Song Juguo Deputy Director General of Agricultural Trade Promotion Center, Ministry of Agriculture and Rural Affairs of PRC</p>
13:50-14:10	<p>水产遗传改良策略与途径 邵长伟研究员，中国水产科学研究院黄海水产研究所</p> <p>Improvement Strategies and Approaches of Aquatic Genetics Prof. Shao Changwei, Yellow Sea Fisheries Research Institute, Chinese Academy of Fishery Sciences</p>	
14:10-14:30	<p>澳大利亚水产养殖研究和发展概况 秦建光教授，澳大利亚弗林德斯大学</p> <p>Aquaculture Research and Development in Australia Prof. Qin Jianguang, Flinders University, Australia</p>	
14:30-14:45	<p>水产行业价值链创新—以预制菜为例 赵红梅，湛江国联水产开发股份有限公司副总裁</p> <p>Innovation in the Value Chain of the Aquatic Industry— Taking Prepared Dishes as an Example Zhao Hongmei, Vice President of Zhanjiang Guolian Aquatic Products Co., Ltd.</p>	

14:45-15:00	茶歇 Coffee Break	
15:00-15:20	<p>世界水产养殖发展概况和技术创新 袁新华博士，联合国粮食及农业组织渔业和水产养殖司副司长</p> <p>Global Aquaculture Development Status and Technology Innovation Dr. Yuan Xinhua, Deputy Director of Fisheries and Aquaculture Division, FAO</p>	<p>叶乃好 中国水产科学研究院黄海水产研究所副所长 Ye Naihao Deputy Director General of Yellow Sea Fisheries Research Institute, Chinese Academy of Fishery Sciences</p>
15:20-15:40	<p>中国水产品贸易发展趋势及展望 卢昆教授，中国海洋大学</p> <p>Development Trends and Prospects of China's Aquatic Products Trade Prof. Lu Kun, Ocean University of China</p>	
15:40-16:00	<p>挪威水产养殖发展概况 艾维·斯特兰德研究员，挪威海洋研究所</p> <p>Aquaculture Development in Norway Prof. Oivind Strand, Institute of Marine Research, Norway</p>	
16:00-16:15	<p>深远海养殖模式创新 董韶光，青岛国信集团副总经理</p> <p>Innovation of Deep Sea Aquaculture Model Dong Shaoguang, Deputy General Manager of Qingdao Guoxin Group</p>	
16:15-16:30	<p>海大集团水产种业创新发展介绍 徐斌，广东海兴农集团有限公司技术总监</p> <p>Introduction on the Innovation and Development of Aquatic Breeding at HAID GROUP Xu Bin, Technical Director of Guangdong Hisenor Group Co.,Ltd</p>	
16:30-16:50	<p>闭幕式 Closing Ceremony</p>	